
Skolebestyrelsesmøde mandag d. 13. januar kl. 17.00-19.30  på Højgårdskolen. 

 
 

Afbud: Hurtigst muligt til Morten  
 Annette Würtz, Hanne Laier 
 

Mødeleder: Ole 
Ordstyrer: Morten F 

 
Dagsorden: 
 

1/2020 Godkendelse af referat fra sidste gang   
 

Godkendt 
 
2/2020 Nyt fra elevrådet  

Elevrådet har startet en indsats omkring det gode toiletbesøg.  
 

Der sættes fokus på toiletterne, hvor elevrådet har lavet 7 punkter som handler om toi-
letbesøg. Når man har indesko er det ikke rart at komme ind på et vådt toiletgulv. 
Det er fremlagt på en fællestime i mellemtrinsbygningen af elevrådet.  

Toiletterne vil blive frisket op med nymalede vægge. 
I indskolingen har de haft punktet om toiletbesøg, som en forventning. 

Der er kommet nye papirdispensere til hele skolen. 
 
Elevrådet vil gerne prøve at sælge pølsehorn og små snakpølser til 5 kr. pr. stk. De laver 

en prøveperiode på 3 uger, 2 gange om ugen. Bestyrelsen godkender og vil gerne høre 
hvordan det er gået til næste bestyrelsesmøde. 

  
 
3/2020 Siden sidst: 

Økonomi 2019 
Lige nu er der overskud i SFO’en og et forventet/kontrolleret underskud i skolen. Der kan 

stadig nå at løbe bilag ind. 
 
SFO  

SFO’en er flyttet i nye omgivelser i indskolingen, hvilket de er rigtig glade for. 
 

Ansættelsesudvalg 
Der er ansat to nye lærere i vikariater frem til sommerferien til 4. og 6. årgang. Erling 
Kyvsgaard og Janni Kjær Eskildsen. 

 
4/2020 Skoleårets planlægning 20-21 

Timefordelingsplanen skal ændres, da justering af folkeskolereformen pålæg-
ger skolen at: 
Der tilføres 90 ekstra fagtimer til prioritering af opstart af 2. fremmedsprog, bil-

ledkunst og historie fra skoleåret 2020/2021. De skal fordeles med 30 fagtimer 



til tysk eller fransk i 5. klasse, 30 fagtimer til billedkunst i 6. klasse og 30 fag-

timer til historie i 9. klasse. 
Derudover skal der flyttes 30 klokketimer årligt (svarende til en lektion per uge 

per årgang) fra dansk i 3. klasse til 2. klasse med henblik på at gøre plads til 
mere understøttende undervisning i 3. klasse. Det vil desuden betyde, at der 
er flere timer i dansk på 2. klassetrin.  

Derudover bliver H/D opprioriteret fra 3. årgang. 
Det meste af den understøttende undervisning er væk – så vores skak, idræt 

på tværs og KBB i 3. og 4. årgang er presset. (Se bilag) 
 
Vi debatterede hvordan den ny timefordelingsplan kan se ud fra næste skoleår.  

Forslag: 0.-1. kl. KKB - 2.-4. skak - 5.-6. idræt og frivillig skak og skære ned i hå/des, 
madk. Til fælles bestyrelsesmøde mellem Lind, Højgård og LÆS tages punktet op igen. 

Beslutning til marts. 
 
5/2020  Højgårdskolens vision 

Det videre arbejde med Højgårdskolens grundfortælling og forældrefolderen.  
 

Trafikpolitik – Der skal indskrives, at el-løbehjul, segboard m.m.  ikke er tilladt på Højgård-
skolen 
Vi er ved at udarbejde en forældrefolder. Folderen blev gennemgået. 

 
6/2020 Byggeri af faglokaler, førskolelokale + klargøring til SFO 

Ole og Morten mødes med Driftschef Bo Bertelsen fredag. På dagsordenen er 
SFO garderobe, opstart etablering af p-plads, økonomi omkring Højgård bør-
nehus benyttelse af ny bygning og fjernelse af pavillon.  

Skal vi have rejsegilde?  
 

Ole og Morten fik en god snak med Bo Bertelsen i forhold til de ønsker vi har i forbindelse 
med byggeriet. .P-pladsen bør stå færdig til sommer, såedes byggeriet afsluttes samlet. 
Der arbejdes videre med at opgradere garderobepladsen til indskolingen/SFO’en 

 
7/2020 Retningslinjer for medicinering 

Hvordan ”styrer” vi udlevering af medicin til elever. Hvem har ansvaret? 
Instruks og eventuelt et princip (se bilag) 

 

Orientering og debat om princip og retningslinjer for udlevering af medicin. 
 

 
8/2020 Systematik og handleplan ved bekymrende fravær.  

Med udgangspunkt i vores nuværende håndtering af elevfravær (se bilag) skal 

skolens handleplan tilpasses til Herning kommunes retningslinjer.  
 

Debat om bekymrende fravær. MU og CJ arbejder på en revidering af Højgårdskolens ret-
ningslinje 
 

9/2020 Trivselsmåling  



Hvordan arbejder vi som skole, ledelse og lærerteam fremadrettet med data 

fra elevernes trivselsmåling? Selve målingen tages inden for de næste måne-
der. 

Punktet Udsættes   
  
  

  
10/2020 Nyt fra formanden  

 Nyt fra ledelsen:   
 
11/2020 Eventuelt 

  
 

Punkter til næste gang: 
 
Punkt 9/2020 

 
Marts – Godkendelse af budget 2020 

            Godkendelse af timefordelingsplan 
 
    Ole og Morten 

 
Ref. Christine Johannsen 

 
 
 

 
 

 


